
Algemene beschouwing Meerjarenbegroting

Door: Jantina Drijfhout, fractievoorzitter

Voorzitter,

Vandaag bespreken we de laatste meerjarenbegroting van deze bestuursperiode. Er is bijzonder  hard 

gewerkt om van Steenwijkerland een bloeiende samenleving te maken en te houden. Ondanks dat we te 

maken hebben gekregen met corona, is er veel gebeurd, ook al zijn sommige plannen gewijzigd. Het lijkt ons

op zijn plek om aan het begin van deze laatste algemene beschouwing hier eerst eens op terug te blikken, 

maar ook per thema (ik heb er vier) vooruit te kijken. 

• Thema 1 Sociaal domein

• Thema 2 De leefomgeving.

• Thema 3 Duurzaamheid.

• Thema 4 Financiën algemeen.

Thema 1 Sociaal domein.

We zijn deze bestuursperiode begonnen met het verruimen van het armoede en minimabeleid. En ondanks 

de financieel lastige jaren die we als gemeente hebben gehad ben ik er trots op dat we dit armoede en 

minimabeleid in stand hebben kunnen houden. We zijn meer op basis van de vraag gaan werken wat tot 

meer maatwerk gaat leiden, denk aan de omgekeerde toets en het maatwerkbudget. Wat de ChristenUnie 

betreft blijven we dit ook de komende jaren onverminderd voortzetten. We moeten aandacht hebben voor 

wat echt telt! En dat is de ondersteuningsvraag van een inwoner en niet hetgeen waar het systeem recht op 

geeft. We blijven ons inzetten voor  een ruimhartig armoede- en minimabeleid, waarbij speciale aandacht is 

voor jongeren en kinderen in kwetsbare gezinnen. 

En terwijl wij in onze gemeente bezig waren met onze besognes, kwam er steeds meer naar buiten over de 

toeslagenaffaire.  Iets meer dan 50 van onze inwoners heeft hier mee te maken en ondervind ook nu nog de 

grote gevolgen van wat er gebeurd is. Een van die 50 kan dus jouw buurman of buurvrouw zijn. Het college 

heeft deze mensen in beeld en heeft  er voor gekozen om ruimhartiger te zijn als het gaat om de 

kwijtschelding van de lokale belastingen dan vanuit de nieuwe herstelwet gevraagd wordt. Toch…. We 

beseffen dat deze financiële verlichting niet goed maakt wat er in de afgelopen jaren gebeurd is. We roepen 

het college dan ook op oog te houden voor deze gezinnen en te doen wat nodig is om leed te verlichten. En 

vanaf deze positie wil ik mijn meeleven betuigen aan alle gezinnen wie onrecht is aangedaan op dit punt. 

De jeugdzorg is sinds een aantal jaren de verantwoordelijkheid geworden van de gemeente en daarmee 

kwamen ook de zorgen en het financiële gejojo vanuit het rijk. Hier hebben we mee te dealen. De 

ChristenUnie vindt de hulp die een jongere nodig heeft, leidend. We zijn dan ook blij met het akkoord van 

Ryan en de doorontwikkeling van praktijkondersteuners bij de huisartsenpraktijken. En als het nodig is, 

maken we graag financiële middelen vrij om dit uit te breiden. We maken ons zorgen over de oplopende 

wachtlijsten en de toenemen complexiteit van de problematiek. De wethouder financiën gaf bij de 

bespreking van de NJN dat er meer grip is dan voorheen. We zouden graag van de wethouder zorg willen 

horen hoe zij dit ziet en waar dan precies meer grip op is. 

 Bladzijde 1



Als ChristenUnie delen we de mening dat de aandacht van de gemeente in 2022 nog meer uit moet gaan 

naar de problematieken van de schuldhulpverlening  De impact van schulden op inwoners is ontzettend 

groot, het leidt tot sociaal isolement, relatieproblemen, stress en gezondheidsproblemen. In de afgelopen 

jaren zijn er diverse moties op dit terrein ingediend, ook door ons. In het bestedingsplan wordt budget 

opgenomen voor meer actie op dit terrein. Voor de ChristenUnie een heel belangrijk thema en deze plannen

ondersteunen we dan ook van harte. 

Thema 2 De leefomgeving.

We hebben een ambitieus investeringsplan voor het basis en voortgezet onderwijs waar fase 1 van het plan 

nu wordt uitgevoerd. Er wordt hard gewerkt op dit terrein. In de afgelopen periode zijn er veel fietspaden 

aangepakt. 

Alle partijen voor mij zijn al uitgebreid op de wens voor meer betaalbare woningen ingegaan. Ik wil niet in 

herhaling vallen maar ook voor ons is dit een belangrijk punt. We willen op dit punt nog wel een paar 

expliciete aandachtspunten meegeven. Aandacht voor meer woningbouw is meer dan stenen stapelen. Er is 

ook sprake van veel participatie met de omgeving. We weten van de gesprekken die met dorpen gevoerd 

worden. Participatie en maatwerk zijn juist op de hardere beleidsterreinen nog een uitdaging, aldus het 

verslag van de ombudsvrouw. Hoe gaat de wethouder Wonen dit samen met de wethouder Participatie 

aandacht geven? Een ander punt voor ons zijn de grondposities die de gemeente maar beperkt heeft. De 

ChristenUnie is een voorstander van een actiever grondbeleid van de gemeente dan nu, zodat we zelf meer 

regie krijgen. 

Thema 3 Duurzaamheid.

We hebben in de afgelopen vier jaren vaak gesproken over de energietransitie. En toch hebben we als 

ChristenUnie nog wel het gevoel dat er nog veel open eindjes zijn die opgepakt moeten worden. We hebben

een aantal zonneparken vergund, maar hebben ook dringende behoefte aan een wijziging van het zon op 

land beleid, waarbij het voor de ChristenUnie een belangrijk punt wordt dat bij zonneparken lokaal 

eigenaarschap 100% wordt. Er is een adviesstuk besproken over grootschalige windprojecten, maar we 

hebben daar niets meer van terug gezien. Wordt dit nog opgepakt of hangt dat af van de nieuwe coalitie? 

Ook de discussie over kleine windmolens is nog niet afgerond. 

We moeten wat de Cu betreft nog ingrijpende maatregelen moeten nemen als we de regie tenminste niet 

uit handen willen geven aan het rijk en de provincie. De gemeente moet wat ons betreft daarnaast ook zelf 

het goede voorbeeld geven.  In de NJN staat dat we de CO2 prestatieladder bij aanbestedingen gaan 

toepassen. Maar hoe zit het met de inkoop van spullen waar geen aanbesteding bij nodig is? Kan de 

wethouder daar meer over vertellen? Wij willen dat de gemeente de komende periode, naast het algemeen 

beleid over grootschalige energie-opwekking een voortrekker wordt als het gaat om duurzaam inkopen en 

het verduurzamen van gemeentelijke gebouwen. Ook op dit terrein willen we actie zien!

De energietarieven stijgen en met deze prijzen neemt ook de energiearmoede toe. Wij willen dat de 

energietransitie ook bereikbaar is voor mensen met een lager inkomen. We hebben een tijd terug een 

duurzaamheidslening gekregen voor inwoners met een lager inkomen. Echter, we horen van diverse kanten 

dat het minimum bedrag te hoog is. En aangezien wij als ChristenUnie deze inwoners niet willen stimuleren 

meer te moeten lenen dan nodig is om energieneutraal te worden, stellen wij voor om het bedrag naar 

beneden te brengen. Daarvoor dienen we aan het einde van mijn bijdrage een motie in. 
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Thema 4 Financiën algemeen.

We zien dat we een zeer positieve meerjarenbegroting hebben met ruime plussen. Dit college laat een 
solide financiële situatie achter voor een nieuw college. De financiële maatregelen die we in de afgelopen 
jaren hebben genomenwaren echter wel noodzakelijk: anders hadden we nu niet gestaan waar we nu staan.

Het is dan ook fijn dat nu ook de moties over de OZB en hondenbelasting uitgevoerd kunnen worden zodat 
we de lokale lasten blijvend laag kunnen houden. 

We willen het college en de ambtenaren bedanken voor hun grote inzet van de afgelopen jaren. Corona 

heeft een bijzondere dynamiek gegeven aan deze politieke bestuursperiode en heeft zijn weerslag gehad op 

ons allen. Onze samenleving is veerkrachtig, dat hebben we gezien. Maar we willen niet voorbij gaan aan de 

effecten die corona nog zal hebben op inwoners, economie en bedrijven. Dat het college ook hier rekening 

mee houdt in haar begroting juichen we alleen maar toe. 

Voorzitter, ik wens ons allen nog een goede laatste periode onder Gods zegen. 
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